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Algemene Beschouwing voor de begroting 2024 gemeente Hoorn 

 

Voorzitter, leden van gemeenteraad en college, 

 

Onze fractie maakt zich grote zorgen over de meerkosten voor de verbouwing 

van het Westfries Museum. Maar dat niet alleen, ook heeft onze fractie zorgen 

over de toekomst van het museum. Door de verbouwing is het tot begin 2026 

gesloten en daarmee lange tijd uit het hart en hoofd van bezoekers en 

toeristen. De afgelopen jaren heeft het museum gemiddeld 45.000 volwassen 

bezoekers ontvangen. Wij vragen ons af of na de heropening in 2026 het 

museum jaarlijks meer of minder bezoekers zal trekken.  

Als alle voorwerpen uit het Westfries Museum uit het koloniale verleden 

worden teruggegeven aan Suriname, Indonesië en Nieuw-Guinea, zal de 

museumcollectie flink uitgedund zijn. Gelukkig heeft het museum nog 

voldoende stukken in depot. Of deze depotcollectie geschikt is om in het 

museum te tonen, betwijfelen wij.  

Een herpositionering van het museum is dan ook nodig. Blijft het museum wat 

het nu is of slaat het een nieuwe weg in? Alleen door het organiseren van 

opvallende wisseltentoonstellingen zullen bezoekers uit heel Nederland het 

Westfries Museum aandoen. Doordat de jaarcijfers van het museum onderdeel 

zijn van de gemeentelijke begroting en jaarrekening, ontbreekt het aan aparte 

cijfers over het museum. Wij zien graag een aparte jaarrekening en begroting 

van het Westfries Museum tegemoet.  

Tot zo’n twintig jaar geleden werden schouwburg Het Park en het Westfries 

Museum bestuurd door gemeentelijke raadscommissies. Alleen het 

schouwburggebouw is van de gemeente. Exploitatie en programmering wordt 

gedaan door de zelfstandige stichting Schouwburg Het Park. Voor het Westfries 

Museum streven wij naar eenzelfde situatie. De gebouwen van het museum 

blijven van de gemeente en Stichting Monumentenbezit. De museumcollectie 

blijft eigendom van de gemeente en wordt langdurig uitgeleend aan de nieuwe 

zelfstandige Stichting Westfries Museum. De medewerkers inclusief de 

directeur komen op de loonlijst van de nieuwe stichting.  



Het museum kan beter een beroep doen op subsidies en particuliere fondsen 

wanneer het zelfstandig en los van de gemeentelijke organisatie is. Tweede 

voordeel is dat de directeur en het nieuwe bestuur van het zelfstandige 

museum een nieuw beleid zelf kunnen uitstippelen, beelden in de achtertuin 

plaatsen zoveel ze wil, onbeperkt adviseurs aantrekken, zonder gemeentelijke 

bemoeienis museale aankopen doen en niet verantwoordelijk is voor diefstal of 

kunstroof. Wij stellen voor dat we eerst inzicht krijgen in de specifieke cijfers 

van het Westfries Museum voordat we stappen zetten naar de verdere 

verzelfstandiging.  

Hoorn heeft vrijwel nooit een succesvol marketing gekend. Dat wordt voor een 

deel veroorzaakt door verkeerde bureaus of personen in te schakelen, die met 

nietszeggende slogans zoals ‘Ik hou van Hoorn’ drommen toeristen naar Hoorn 

moeten trekken. Met de slogan ‘Hoorn is verrassend compleet en soms 

compleet verrassend’ herhaalt het verleden zich. Een communicatiebureau dat 

gespecialiseerd is in positioneringstrajecten wordt aan het werk gezet. Met 

deze slogan is dat haast een onmogelijke en in ieder geval kostbare opdracht 

Hoorn in de toeristenmarkt te zetten. Wij zijn ervan overtuigd dat zonder 

slogan de monumentale binnenstad en historische haven genoeg kwaliteiten 

hebben om met uitsluitend tv- en radio-spots Hoorn meer bekendheid te 

geven.  

In een van de raadsbrieven blijkt dat er een onderzoek heeft plaatsgevonden of 

nieuwe hotelontwikkelingen mogelijk zijn. De uitkomsten van het rapport 

‘Ambitiescenario hotels en hostels Hoorn’ verbazen ons. Volgens dat rapport 

zijn de historische binnenstad, de rand van het centrum en een locatie in de 

buurt van het stadstrand geschikt voor de vestiging van hotels. De indruk wordt 

gewekt dat alle bestemmingsplannen kunnen wijken voor de vestiging van 

hotels. Onze fractie ziet geen mogelijkheid om aan de rand van het stadstrand 

en in de historische binnenstad het aantal hotels uit te breiden. Om te 

voorkomen dat het hotelrapport een eigen leven gaat leiden, willen wij op zo 

kort mogelijke termijn het rapport in een raadscommissie bespreken en 

eventuele beslissingen nemen. Wij vragen het college welke status het rapport 

heeft en vragen het rapport zo snel mogelijk beschikbaar te stellen voor 

bespreking in de raadscommissie. 

Onze fractie verwacht veel van een door de regio West-Friesland te 

ontwikkelen regionaal toeristisch magazine. Hoorn versterkt haar positie door 



de regio en de historische steden Medemblik en Enkhuizen als één toeristisch 

gebied te promoten.  

Veel Nederlanders veronderstellen dat West-Friesland in het westelijk deel van 

de provincie Friesland ligt. Als onze regio duidelijk maakt dat West-Friesland 

ten noorden van Amsterdam aan het IJsselmeer ligt, kan dat volgens ons 

profijtelijk zijn. Wij zijn ervan overtuigd dat zo’n geografische duiding van 

Hoorn en West-Friesland meer oplevert dan een ronduit slechte slogan. Hoe 

denkt het college hierover? 

Met wisselend succes pleit Fractie Tonnaer al jaren voor het vernoemen van 

straten en pleinen in Hoorn, Blokker en Zwaag. Wij krijgen op onze inzet veel 

positieve reacties. Eerst pleitten we voor het vernoemen van straten naar 

belangrijke personen uit de dorpen Blokker en Zwaag. Vervolgens hebben wij 

ons ingezet voor personen uit het verzet, kunst & cultuur en de sport. Enkele 

maanden geleden hebben we gepleit voor het vernoemen van Tula, leider van 

de Curaçaose slavernijopstand en de Surinaamse schrijver en verzetsheld 

Anton de Kom. Wij vragen college zich in te zetten voor het vernoemen van 

Tula en de Kom.  

Het college en de commissie straatnaamgeving krijgen een nieuwe kans om 

straten te vernoemen. Op het terrein van de voormalige gevangenis worden 

nieuwe straten aangelegd. Wij stellen voor deze straten te vernoemen. Het 

college mag kiezen: of de straten op het terrein van de voormalige gevangenis 

worden vernoemd naar een aantal markante bewoners van gevangenis de 

Glasbak of ze worden vernoemd naar personen uit de zelfstandige gemeente 

Zwaag. Tenslotte vragen wij de straatnaamborden te voorzien van het beroep 

of functie van de vernoemde. Ook willen wij dat de straatnaamborden 

voortaan, samen met familieleden en vrienden, feestelijk worden onthuld.  

Stichting Zorg Zoals de Westfries het Wil is een belangenorganisatie die zich 

inzet voor goede en toegankelijke zorg voor inwoners uit West-Friesland. Het 

werk van ZZWW werd de laatste jaren incidenteel financieel ondersteund door 

onder andere zorgorganisaties en zorgverzekeraars. Aan het MADIVOSA is 

gevraag om structurele financiële steun, zodat de ZZWW haar werk kan blijven 

doen. Onze vraag aan het college is of u bereid bent financiële steun aan 

ZZWW te verlenen zodat deze belangenorganisatie voort kan met haar goede 

werk. 



In Nederland en in Hoorn is een groot tekort aan woningen. Dat kan in het 

geval van Hoorn alleen worden verkleind door op grote schaal woningen te 

bouwen in een nieuw aan te leggen woonwijk aan de rand van onze gemeente. 

Er is een mogelijkheid om minstens 7000 woningen aan de rand van de 

gemeentegrens te bouwen. Om onverklaarbare redenen is het college niet aan 

te sporen om daar stappen voor te zetten. 

Wanneer gaat het college eindelijk eens tot handelen over in het belang van te 

veel woningzoekenden? Het nieuwe provinciecollege biedt de mogelijkheid om 

woningen aan de randen van gemeenten te bouwen. Daarom vragen wij 

opnieuw aan het college om in overleg met de gemeenteraad, regio, provincie 

en met de minister voor Volkshuisvesting en Ruimtelijke Ordening om de 

eerste stappen te zetten voor de ontwikkeling van een nieuwe woonwijk aan 

de rand van Hoorn.   

 

Algemene Beschouwing Fractie Tonnaer, uitgesproken door Roger Tonnaer 

tijdens raadsvergadering 31 oktober 2023 

  


